
فرش�ید غضنفرپور| حالا بیش از دوسال است 
که از تصویب طرح تحقیق و تفحص از بنیاد شهید 
و امور ایثارگران توس��ط نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی می گذرد. گزارش کمیته تحقیق و تفحص 
هم اواخر  سال گذشته به کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اس��لامی ارجاع ش��د. پیش از آن که گزارش 
در کمیس��یون اجتماعی هم به بهانه های مختلف 
ماندگار و مشمول مرور زمان بشود با دستوری که از 
سوی هیأت رئیسه به کمیسیون آمد در دستورکار 
کمیسیون قرار گرفت اما مس��عود زریبافان مردی 
ک��ه در دوران محم��ود احمدی نژاد ریاس��ت بنیاد 
ش��هید و امور ایثارگران را برعهده داشت تنها یکبار 
به کمیسیون آمد و درباره اتهاماتی که بعضا متوجه 
او ش��ده بود، توضیح داد. رس��انه ها در زمان ریاست 
زریباف��ان در بنیاد کمت��ر او را می دیدند و ماجرا هم 
از این قرار ب��ود که فعالیت های بنیاد چن��ان از دید 
رس��انه ها مخفی بود که در آن زمان پرسش از چند 
و چون قرارداده��ا و فعالیت ها در مخیله خبرنگاران 
هم نمی گنجید. مسعود زریبافان اما هنگامی که زیر 
نورافکن رس��انه ها قرار گرفت و نمایندگان مجلس 
زمزمه ها درباره تخلفات گس��ترده در بنیاد شهید را 
آغاز کردند ناگهان برآش��فت و گفت: »بر پدر کسی 
که این کار را کرده و درب��اره مباحث مالی در »بنیاد 
شهید« در زمان مدیریت من دروغ گفته، لعنت« تا 
زمانی که امیر خجسته رئیس کمیسیون شوراهای 
مجلس کار پیگیری تحقیق و تفحص از بنیاد شهید 
را مدیری��ت می ک��رد کار تا نگارش گ��زارش پیش 
رفت. خجس��ته گفته ب��ود پای بند بند گزارش��ش 
می ایستد و همه مس��ئولیت ها را به گردن می گیرد. 
حتی از زمستان  س��ال 93 به این سو دیگر هیچ یک 
از اعضای کمیت��ه هیأت تحقیق و تفح��ص به این 
س��ادگی ها حاضر به مصاحبه درباره یافته هایشان 
در تخلفات بنیاد ش��هید نبودند و همه سوال ها را به 
خجس��ته ارجاع می دادند. پس از آن که در  سال 91 
خبر کش��ف اختلاس 15 میلیارد تومانی در »بنیاد 
ش��هید« فاش ش��د. زریبافان تأکید ک��رد که رقم 
اختلاس نه 15 میلیارد که 6میلی��ارد بوده و کارمند 
خاطی از سازمان اخراج ش��ده است. حالا اما اعضای 
کمیسیون اجتماعی مجلس نهم که گزارش کمیته را 
در دست دارند خبر از تخلفاتی گسترده تر از 6 میلیارد 
تومان در بنیاد شهید می دهند. تخلفاتی که به گفته 
عباس صلاحی عضو این کمیسیون »حتی نمی توان 
به این سادگی از آن سخن گفت« آن هم در روزهایی 

که دیگر رقم اختلاس ها و تخلفات مالی حساسیت 
چندان��ی در افکار عموم��ی برنمی انگی��زد. عباس 
صلاحی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس و نماینده 
تفرش، آشتیان و فراهان در مجلس شورای اسلامی 
دراین باره به »شهروند« می گوید: آقای زریبافان به 
کمیسیون آمد و درباره تخلفات بنیاد توضیحاتی هم 
ارایه کرد اما توضیحات ایشان نه تنها قانع کننده نبود 
بلکه سوالات بیشتری هم برای نمایندگان ایجاد شد. 
نماینده تفرش و آش��تیان در ادامه خاطرنشان کرد: 
البته تخلفات بنیاد شهید از گذشته وجود داشته اما 
درباره مسائل اقتصادی بنیاد در زمان مدیریت آقای 
زریبافان هم سوالات جدی وجود دارد. به گفته این 
نماینده مجلس روزی که زریبافان به کمیس��یون 
اجتماعی آمد مس��ائل دیگری هم مطرح ش��د و آن 
جلسه به طور کامل به مسائل بنیاد شهید اختصاص 
نیافت. او گف��ت: در حوزه های اقتصادی و اجتماعی 
اتفاقات بدی در بنیاد افتاده و قرار شد آقای زریبافان 
در یک جلس��ه دیگر به کمیس��یون بیاید و مجددا 
پاسخگو باشد. صلاحی درباره دفاعیات زریبافان در 

کمیسیون اجتماعی گفت: »او تقصیرها را به گردن 
دیگران می انداخت و می گفت تخلفات ارتباطی با او 
ندارد درحالی که توجیه پذیر نیست. زریبافان در رأس 
هرم بوده و او باید پاسخگو باشد. ضمن این که مطابق 
مس��تندات موجود تخلفات با حمایت مافوق انجام 

شده بود«. 
پس از س��ال ها حالا مش��خص شده قس��متی از 
تخلفات بنیاد ش��هید و امور ایثارگران مربوط به دو 
شرکت وابسته یعنی بانک دی و شرکت زربال طیور 
بوده اس��ت. پیش از این عبدالوحید فیاضی نماینده 
ن��ور و محمودآباد و عضو کمیت��ه تحقیق و تفحص 
از بنیاد به خبرگزاری خانه ملت گفته بود: ش��رکت 
زربال طیور وابس��ته به هلدینگ کش��اورزی کوثر، 
یکی از زیرمجموعه های بنیاد شهید و امور ایثارگران 
کمترین میزان همکاری را با هیأت تفحص دارد. آقای 
فیاضی همچنین گفته بود: این شرکت به مدت یک 
ماه از ورود هیأت تفحص به شرکت ممانعت می کرد 
که درنهایت با ترفندهایی اجازه ورود اخذ شد. وی با 
بیان این که وضع تخلفات بانک دی نیز به عنوان یکی 

از دستگاه های وابس��ته به بنیاد مانند شرکت زربال 
طیور است، گفت: متاسفانه بی برنامگی تاسف آوری در 

بخش اقتصادی بنیاد شهید وجود دارد.
عباس صلاحی نیز در این رابطه به »شهروند« گفته 
است که بخشی از سوالات از مسعود زریبافان مربوط 
به تخلفاتش در بانک دی بوده اما توضیحات زریبافان 
در این زمینه کافی نبود و آقای زریبافان مسئولیت این 

تخلفات را برعهده نگرفت و گردن دیگران انداخت.
عضو کمیس��یون اجتماعی مجلس با بیان این که 
درنهایت گزارش تخلفات تأمین اجتماعی در مجلس 
قرائت خواهد ش��د، گفت: رانت ه��ا و واگذاری های 
غیرقانونی ازجمله تخلفات موجود در این پرونده است 
که گزارش کام��ل آن در صحن علنی مجلس قرائت 
خواهد ش��د. او تأکید می کند تخلفات وس��یع است 
برخی از آنها از دوره های قبل هم وجود داشته اما عمده 
تخلفات مربوط به دوران مدیریت آقای زریبافان است 
ضمن این که زریبافان وظیفه داشته اگر تخلفی هم از 
گذشته وجود داشت با آن مقابله کند، نه این که همان 

تخلف را ادامه دهد. 

گپروی خط خبر روایت یک نماینده مجلس از گزارش تحقیق و تفحص در کمیسیون اجتماعی

صلاحی: زریبافان همه تقصیرات را گردن دیگران انداخت
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جعفرزاده ایمن آبادی: 

درباره استانی شدن انتخابات نوعی 
ترس میان مسئولان وجود دارد

سیاس�ی|  گ�روه 
ط��رح اس��تانی ش��دن 
انتخابات س��رانجام پس 
از تصوی��ب در مجل��س 
توسط  ش��ورای نگهبان 
رد ش��د. ح��الا غلامعلی 
جعفرزاده ایمن آب��ادی، 

نماینده مردم رش��ت در مجلس با اب��راز امیدواری 
نسبت به تأیید طرح در شورا و  فضای تعاملی میان 
مجلس و شورای نگهبان گفته است بالاخره همه باید 
بپذیریم که نظام پارلمانی ما ایراداتی دارد. به گفته 
آقای جعفرزاده مسئولان از این طرح می ترسند اما 
باید کمک کرد ترسشان بریزد تا ثمراتش درک شود. 
آقای جعفرزاده ش�ما از طرفداران سرس�خت 
استانی ش�دن انتخابات در مجلس بودید. فکر 
می کنید ب�ا وجود مخالف�ت ش�ورای نگهبان 
نمایندگان مجددا طرح را اصلاح و به شورا ارجاع 

می دهند؟
من فکر می کنم در یک فضای تعاملی میان شورای 
نگهبان و مجلس اشکالات این طرح برطرف شود به 
نفع کشور است. به خدا نظام پارلمانی ما ضعف هایی 
دارد که باید اصلاح شود. باید به سمت تخصصی تر 
ش��دن این نظام پیش برویم و از این مسائل بومی و 

منطقه ای فاصله بگیریم. 
اگر ایراداتی را که ش�ورای نگهبان گرفته، رفع 
کنی�د درنهایت فک�ر می کنید ط�رح، منویات 

نخستین نمایندگان را برآورده می کند؟
به  هرحال از این فضایی که الان در مجلس داریم 
یک پله بالاتر می رویم و از این وضع خارج می شویم. 
من فک��ر می کنم درح��ال حاضر یک ن��وع ترس از 
اس��تانی ش��دن وجود دارد اما اگر به مرور این کار را 
انجام بدهیم این ترس هم می ریزد و مزه و ثمرات آن 
زیر زبان دلس��وزان نظام هم می رود. مسئولان نظام 

نباید از این طرح بترسند.
الان وضع رأی آوردن نمایندگان چگونه است که 

چنین طرحی را تعقیب و تصویب کردید؟
فردی در منطقه خود مسئول درمان کمیته امداد 
می شود، مقداری به مردم رسیدگی می کند، بعد میان 
مردم شناخته می شود؛ درنهایت به او رأی می دهند و 
به مجلس می آید. به نظر من این فرد خیلی هم قابل 
احترام اس��ت اما ش��أن نهاد قانون گذاری کشور این 
نیس��ت که به این صورت بتوان به آن ورود کرد. همه 

حرف ما در استانی شدن انتخابات همین بود. 

رئیس جمهوری قانون اصلاح قانون 
آیین دادرسی کیفری را ابلاغ کرد

حجت الاسلام حس��ن روحانی رئیس جمهوری 
اس��لامی ایران، قانون اصلاح قانون آیین دادرس��ی 
کیفری را برای اجرا به وزارت دادگستری ابلاغ کرد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی دولت، این قانون در 
جلس��ه مورخ 24 خرداد 1394 کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس ش��ورای اسلامی مطابق اصل 85 
قانون اساس��ی تصویب و در تاریخ 27 خرداد 1394 

به تایید شورای نگهبان رسیده است.
مدت اجرای آزمایشی این قانون تابع مدت اجرای 
آزمایش��ی قانون آیین دادرس��ی کیف��ری مصوب 
1392/12/4 کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 

شورای اسلامی است.
قانون آیین دادرسی کیفری از تاریخ 1394/4/1 

لازم الاجرا شده است.

رئیس بنیاد امید ایرانیان: 

جلسات انتخاباتی متعدد داریم
محمدرضا عارف، با اش��اره به برگزاری جلس��ات 
متعدد اصلاح طلبان در آس��تانه برگزاری انتخابات 
مجلس، گفت: اصلاح طلبان با برگزاری جلس��ات 
متعدد، خود را برای حض��ور قدرتمند در انتخابات 
آم��اده می کنند. رئی��س بنی��اد امید ایرانی��ان در 
گفت وگو با ایلنا افزود: جلس��ات متعددی توس��ط 
احزاب، جبهه ها و ش��وراهای تشکیل  ش��ده، برای 
انتخاب��ات برگزار می ش��ود که نویدبخ��ش روندی 
مثبت در راس��تای اقدامات انتخاباتی اصلاح طلبان 
اس��ت که امیدواریم جبهه اصلاحات با سازوکاری 
مشخص و اصولی، به اجماع نهایی برسد. عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با ابراز نارضایتی از تبعیض 
رسانه ای علیه لیدر جریان اصلاحات، یادآور شد: به 
 هر حال ما همواره به تعامل با نهادهاي دستگاه های 
مختلف اجرایی و نظارتی معتقدی��م و امیدواریم با 
ای��ن رایزنی ها و همکاری های مثبت، مش��کلات و 
مسائل پیش روی جریان اصلاحات را مرتفع کنیم.

عارف در بخش��ی دیگر از این گفت وگو ب��ا انتقاد از 
برخی اظهارنظرها و اقدامات رسانه ای منفی، علیه 
تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان، خاطرنشان 
کرد: البته اختلاف نظر در هر بحث و مذاکره سیاسی  
طبیعی است و باید به تمام نظرها احترام بگذاریم و 
از انتقادها و اظهارنظرها اس��تقبال کنیم. این فعال 
سیاس��ی اصلاح طلب ضمن آرزوی موفقیت برای 
مذاکره کنندگان هسته ای، تصریح کرد: آنچه اهمیت 
دارد٬ این است که دلواپس��ان و منتقدان مذاکرات، 
درنهایت به جمع بندی ها و تصمیماتی که در سطح 
ملی ص��ورت می گیرد، احت��رام بگذارند و همراهی 
کنند.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین 
شنبه گذشته در جمع مردم رباط کریم هم گفت: اگر 
منتقدان و رقبای دولت اندکی انصاف داشتند باید 
از تیم مذاکره کننده هس��ته ای قدردانی می کردند. 
او همچنین بدهی های بر جا مانده از دولت گذشته 
را حیرت انگیز دانس��ت و اظهار داشت: دولت فعلی 
باید بدهی های پروژه های دولت گذش��ته که فقط 
پز کلنگ زنی و افتتاح آن را به نمایش می گذاشت، 

پرداخت کند.
وی در ادامه تصریح کرد: حضور مردم در انتخابات 
92 کش��ورهای غربی را ب��ه اجبار به می��ز مذاکره 
نشانده و همچنین به پشتوانه این حضور حماسی 
و س��رمایه اجتماعی فرزندان این ملت و س��رداران 
صحنه دیپلماسی در پی احقاق حقوق مردم هستند، 
قدرت های بزرگ و کشورهای غربی مجاب شده اند 

تا به خواسته های مشروع و قانونی ما تمکین کنند.

شورای نگهبان: 

ایرادات قانون آیین نامه داخلی 
مجلس به قوت خود باقی است

شورای نگهبان اعلام کرد: سه مورد از ایرادات در 
بند 2 طرح اصلاح موادی از قانون آیین نامه داخلی 
مجلس شورای اسلامی کماکان به قوت خود باقی 
اس��ت. به گزارش اداره کل روابط عمومی ش��ورای 
نگهبان، ط��رح اصلاح م��وادی از قان��ون آیین نامه 
داخلی مجلس ش��ورای اسلامی که با اصلاحاتی در 
جلسه دوم تیرماه 1394 به تصویب مجلس شورای 
اسلامی رسیده است، در جلس��ه 10 تیرماه جاری 
شورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت و با 
توجه به اصلاحات به عمل آمده نظر این شورا به شرح 
زیر اعلام می شود: به رغم اصلاح بعمل آمده، سه مورد 
اخیر از ایرادات بند 2 قبلی این شورا کماکان به قوت 

خود باقی است. 

گام های خوبی برای حل اختلافات در 
مذاکرات هسته ای برداشته شده است

علی لاریجانی، ب��ا بیان این ک��ه گام های خوبی 
برای حل اختلاف ها در مذاکرات هسته ای برداشته 
شده اس��ت، گفت: چش��م انداز مذاکرات هسته ای 
مثبت است. به گزارش فارس، لاریجانی، به موضوع 
مذاکرات هس��ته ای جمهوری اس��لامی ای��ران و 
1+5 اش��اره کرد و با بیان این که مذاکرات هسته ای 
پیچیده اس��ت، گفت: این مذاکرات نسبتا پیچیده 
است و دارای ابعاد مختلفی است که تلاش می کنیم 
درنهایت مذاکراتی موفق داش��ته باشیم که در این 
مس��یر در کش��ور، همه قوا و مس��ئولان با یکدیگر 
همدل و هم نظر هستند تا مذاکرات رو به جلو باشد 
و توس��عه پیدا کند. وی با رد برخی اظهارنظرها در 
آمریکا مبنی بر روی میز بودن همه گزینه ها در مقابل 
ملت ایران، این اظهار نظرها را  دارای جنبه تبلیغی و 
دارای کارکردی داخلی در این کشور دانست و اضافه 
کرد: این رفتارها را سازنده نمی دانیم و آمریکایی ها با 
این اظهارات شان خسارت های زیادی به خودشان و 

منطقه وارد کرده اند. 

اصلاح طلبان یزد در مراس��می ک��ه با حضور 
محمدرض��ا تاب��ش، موس��وی لاری و جمع��ی 
دیگر از اصلاح طلبان یزد برگزار ش��د، با امضای 
نامه ای خط��اب به رئی��س ش��ورایعالی امنیت 
ملی، خواس��تار رفع محدودیت های رس��انه ای 
رئی��س دول��ت اصلاح��ات ش��دند. به نوش��ته 
ایلن��ا، حجت الاسلام والمس��لمین عبدالواح��د 
موسوی لاری در مراسم افطاری اصلاح طلبان یزد، 
مشی اصلاحات را پرهیز از افراط و تفریط دانست 
و اظهار کرد: عده ای که منافع شان اقتضا می کند، 
ش��عار ضد اصلاحات می دهند تا به ن��ان و نوایی 
برس��ند و هرچه توضیح دهیم که اصلاح طلبان 
خود را بخشی از نظام می دانند و مخالفتی با نظام 
ندارند، خودشان را به خواب زده و باور هم نخواهند 
کرد، اما افرادی هستند که با اصلاحات دشمنی 
ندارند و همان طور که وظیفه ماست باید به آنان 
توضیح دهی��م و باید به گونه ای باش��یم آنان که 
اصلاحات هراس��ی را انتخاب کرده اند، نتوانند از 

رفتار ما سوءاستفاده کنند.
این روحانی مجم��ع روحانیون مب��ارز گفت: 
اکن��ون جری��ان اصلاح طل��ب می خواه��د ب��ا 

جریان های ناهنجار مقابله کند، دروغگویی یک 
ناهنجاری است، همه آنان که با الفبای برنامه ریزی 
آش��نا هس��تند، می دانند که اگر آمارهای غلط 
داشته باشیم، برنامه ها هم غلط از آب درمی آید. 
جریان اصلاح طلب معتقد است روش های 8 سال 
گذشته، کشورمان را با بحران روبه رو می کند و ما 
می خواهیم در اداره جامعه از دروغ و هرگونه افراط 
و تفریط پرهیز شود و نباید کاری کنیم کسانی که 

اصلاحات هراسی می کنند به هدف شان برسند.
وی با اشاره به چگونگی شکل گیری شوراهای 
مشورتی در سه س��طح حوزه انتخابیه، استان و 
تهران، نقش و کارکرد این شوراها را انسجام بخشی 
درونی اصلاحات و در مرحله بعد کدخدامنش��ی 
و ریش س��فیدی در هنگام لزوم دانست و توصیه 
کرد ضمن بهره مندی از پیشکس��وت ها و داوری 
آنها، چتری فراگیر درست شود که همه در زیر آن 
باشند. در پایان این مراسم نیز نامه ای خطاب به 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی به عنوان 
رئیس شورایعالی امنیت ملی به امضای حاضران 
رسید که در آن بر رفع محدودیت های رسانه ای 

رئیس دولت اصلاحات تأکید شده بود.

آی��ت الله  هاشمی رفس��نجانی درب��اره ت��رس 
عربس��تان از رس��یدن ایران به توافق اظهار کرد: 
اگر هم می ترس��ند، راهش همان است که باید از 
راه صداق��ت در بیایند. البته عربس��تان و احتمالا 
دیگر کشورهای منطقه اش��تباه می کنند٬ چون 
 ما که ترس نداریم؛ ما که بمب هسته ای را تحریم 
کردیم؛ چرا از ما بترسند. از اسراییل باید بترسند. 
به نوشته ایلنا،  هاشمی رفسنجانی، تأکید کرد: البته 
عربستانی ها قبل از ما موشک های 3هزار کیلومتر 
برد را از چین و جاهای دیگر خریدند؛ س��لاح های 
بسیار پیشرفته، هواپیما و موش��ک ها و رادارهای 
پیش��رفته و همه چیز هم دارند. پایگاه نظامی هم 
آن جا دارند؛  عربستان اصلا می داند که ایران تهدید 
نیست؛  ما اگر واقعا به فکر قطع کردن روابط مان با 
عربستان بودیم از آن 500–400 نفری که در آن 
فاجعه مکه شهید دادیم به آسانی نمی گذشتیم؛ 
ولی بعد برای این که روابط دو کش��ور عادی باشد 
آن طور رفت��ار کردیم. او در بخ��ش دیگری از این 
گفت وگو درباره روابط ایران و عربستان هم گفت: 
6س��ال پیش در دولت گذشته آخرین سفری که 
برای زیارت به عربستان رفته بودم. از من خواسته 
شده بود در این سفر مسائل اختلافی با عربستان 
را حل کنیم. تصمیم بر این شد که علمای دو طرف 

یک کمیسیون داشته باش��ند و اختلافاتی را که 
ظاهرا شیعه و سنی دارند، بررسی کنند و راه حل 
برایش انتخاب کنند و مسئولان دو کشور هم پشت 

این نظریات بمانند تا مشکلات را کاهش بدهیم. 
او ادامه داد: این تصمیم خوبی بود که گرفتیم؛ هر 
دو گفتیم این راه نجات منطقه از اختلافات است 
ولی خب من که آمدم این جا کس��انی که باید این 
کارها را اجرا می کردند، نخواس��تند انجام شود و 
آقای سعود فیصل هم به دنبال من آمد که پیگیری 
کند و پیگیری هایی هم شد و جلسه سفر اول شان 
خوب ب��ود ولی بعد، ه��م در آن جا ی��ک مقداری 
مشکلاتی پیدا کرد و یک مقدار هم که ما مشکلاتی 

داشتیم و عملا به هم خورد. 
وی یادآور شد: من این را می دانم که اگر الان در 
عربستان اراده ای به وجود بیاید و اگر کار مشترکی 
را ش��روع کنیم، در همه دنیای اس��لام می توانیم 
اختلاف بین شیعه و سنی را کم کنیم. چون سوریه 
یک کشور مستقلی است؛ نه ما و نه عربستان حق 
نداریم برویم و سرنوش��ت آنها را رقم بزنیم ما باید 
مواظب باش��یم که آن جا اختلافات شیعه و سنی 
و این مسائل نباشد، خودش��ان و مردم خودشان 
مسائل شان را حل کنند و به حل مشکلات کمک 

کنیم. 

عضو مجمع روحانیون مبارز:
عده ای منافع شان در شعار ضد اصلاحات است

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام: 
عربستان می داند که ایران تهدید نیست
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